
 

Zápis z 8. schůze Školské rady, zřízené při Jubilejní ZŠ 

Masarykově a MŠ Nové Bránice dne 7. 2. 2023 

Přítomni:  
Zástupci pedagogických pracovníků – Mgr. Kateřina Podveská, Mgr. Michaela Augste 
Zástupci zákonných zástupců žáků – Ing. Luděk Rýdlo, Mgr. Stanislav Joukal 
Zástupci zřizovatele – Mgr. Tomáš Holý, Ing. Pavel Jurajda, Ph.D. 
Hosté: Mgr. Radek Podveský 
 
 
Schůze školské rady byla řádně a včas svolána Mrg. Tomášem Holým. 
Zahájení: 17:00 
 
Program jednání: 
1. Zahájení 
2. Podněty rodičů 
3. Výlety, tematické plány, školní zpravodaj 
4. Zpracování koncepce rozvoje školy 
5. Stížnost na neprofesionální chování pedagogů 
6. Odliv žáků, návrhy na naplnění kapacity 
7. Úpravy sklepních prostor budovy školy (vyjádření stavební komise) 
8. Prezentace dalších projektů žáků ZŠ na OÚ Nové Bránice 
9. Relaxační koutky ve třídách 
10. Diskuse 
11. Závěr  
 
1. Zahájení 
Zahájení proběhlo v 17:00. Mgr. Holý přivítal nového člena školské řady z řad rodičů. 
 
2. Ing. Rýdlo seznámil členy ŠR s výsledky ankety mezi rodiči. Osloveno bylo 17 rodičů od 19 
žáků.  
 

- Jakožto nejpalčivější problém je, z pohledu rodičů, častá absence pedagogů a s tím 
spojené slučování tříd.  

 
Dle Mgr. Podveské byla snaha ze strany školy o oslovení jiného pedagoga, který by v těchto 
případech zastupoval. Nakupila se i nemocnost ve školce. Dle ČSI je řešení absence pedagogů 
spojováním tříd adekvátní. Mgr. Podveská uvedla, že při absenci padesáti a více procent 
pedagogických pracovníků je nejdůležitější nejdříve zajistit chod základní školy (příp. mateřské 
školy), dále bezpečnost všech dětí a výuka je „až“ na třetím místě. V těchto případech je 
pozměněn rozvrh, upřednostněny jsou tzv. hlavní předměty (český jazyk, matematika, 
prvouka) a angličtina je upozaděna. Po návratu absentujícího učitele jsou místo VV jsou 
zařazeny hlavní předměty (někdy). Mgr. Podveský uvedl, že i nadále bude při absenci 
pedagogů třídy slučovat, což není vnímáno všemi rodiči negativně, jak vyplynulo z diskuse na 
třídních schůzkách i na zasedání školské rady. Ze strany zástupců zřizovatele zaznělo, že 
zřizovatel nemá v současné době k dispozici finanční prostředky, z nichž by mohl dotovat 



 
přítomnost dalšího pedagoga na škole schopného plně a kvalifikovaně zastoupit nepřítomné 
pedagogy. Mgr. Podveská se zmínila o tom, že proběhla inzerce na webových stránkách školy 
a obce a s žádostí o výpomoc v době nepřítomnosti pedagogů byli osloveni i bývalí 
zaměstnanci školy. K dohodě nedošlo.  
 

- testy, při spojení tříd, kdy mají děti problém udržet pozornost – s tímto bodem mají 
problém 3 z rodičů, naopak někteří uvedli, že jsou rádi, že velké testy se vždy hlásí 
dopředu. 

 
Při spojení tříd se znalosti žáků formou testů prověřují minimálně. 
 

- minimální zapojení asistenta do výuky – zde uvedlo 60 % rodičů, že by uvítali větší 
zapojení asistenta do výuky v době, kdy někdo z pedagogů není přítomen a dochází 
ke spojování tříd. 
 

Dle vyjádření pedagogů je Bc. Pavlíková školní asistentkou a její postavení nedovoluje 
většímu zapojení do samotné výuky. Musí být přítomna i v družině. 

  
- školní družina, děti ráno nemohou do třídy a tráví čas v šatně – většina rodičů je 

názoru, že děti mají být ve třídě a dětem by se měl někdo věnovat (mít možnost 
stavět, kreslit nebo cokoli jiného). 

 
Dle pedagogů se tato situace stala jednou a to nedorozuměním.  

 
- zasílání úkolů, zasílání pozdě a občas i nesprávně – zde opět uvedli 4 z rodičů, že 

úkoly by mohly být zasílány dříve a srovnávají např. se službou Bakalář, kdy rovnou 
do mobilu přijde oznámení, že děti mají úkol. Je samozřejmě možné využít 
úkolníčky, ale následně stejně musí dojít ke kontrole s e-třídnicí. 

 
Mgr. Podveská uvedla, že úkoly se snaží na e-třídnici dávat co nejdříve, i když někdy to 
okolnosti nedovolují. Nicméně každé dítě od 3. ročníku má úkolníček a do něj si úkoly může 
zapisovat. 

  
- množství úkolů – opět 4 z rodičů má problém s množstvím úkolů, samozřejmě je 

složitější situace pro rodiče, pokud jejich dítě onemocní a musí současně dohánět 
probranou látku a dělat domácí úkoly, když např. opravdu dítě není zdravotně v 
pořádku. 

 
Zadávání domácích úkolů i jejich množství jsou v kompetenci učitele předmětu. Rodičům 
nemocných dětí je zasílána veškerá probraná látka i domácí úkoly, jejich zvládnutí je 
individuální záležitostí každého. 

 
- angličtina, náročnost a také kladen až příliš velký důraz na rozdíly ve výslovnosti a 

psaném slově 
 
Mgr. Podveská uvedla, že angličtinu bude vyučovat i nadále touto formou. 
 



 
 
3. Ze strany Ing. Rýdla bylo pedagogům představeno několik tipů na výlety na významná místa 
v naší obci či v její těsné blízkosti. Tipy byly pedagogy přivítány a budou realizovány. 
Tematické plány se dle Mgr. Podveské připravují. Nebudou termínované, jen rámcové. 
Školní zpravodaj je již doplněn. Fotky se web umístí až po předložení prosincového zpravodaje. 
 
4. Členové ŠR se hlasováním shodli na tom, že připravovaná Koncepce rozvoje školy bude 
zaměřena na kvalitu výuky a připravenost žáků na další vzdělávací stupeň.   Koncepce bude 
vypracována do konce května 2023, s jejím zněním budou seznámeni členové školské rady.  
 
Hlasování:           6 pro          0 proti           nikdo se nezdržel 
 
Usnesení č. 1.: Školská rada odhlasovala zaměření Koncepce rozvoji školy směrem ke kvalitě 
vzdělávání.  
 
5. Členové ŠR byly seznámeni se stížností na neprofesionální přístup pedagogů při jednání 
s rodiči. Mgr. Podveská tento případ okomentovala a členům ŠR řekla svou verzi případu. 
Verze paní učitelky byla potvrzena panem ředitelem. Při diskusi bylo shledáno, že tento případ 
by měli řešit samotní rodiče přímo s vedením školy. 
 
6. Pro příští školní rok 2023/2024 odejdou 2 žáci pátého ročníku na další vzdělávací stupeň. 
Mgr. Podveský uvedl, že dle jeho informací do 1. ročníku nastoupí 6 žáků. Mgr. Podveská 
seznámila členy ŠR s plánem zavést tzv. „předškoláček“. Mgr. Podveský uvedl, že v minulosti 
byly podniknuty kroky k doplnění kapacity tříd naší ZŠ žáky z okolních obcí, nicméně zájem byl 
minimální. Zkusí popřemýšlet nad tím, jak do naší školy přivést i žáky z jiných vesnic, i když 
s tím jsou špatné zkušenosti. V kontextu výše zmíněného ředitel školy navrhl, aby z pera 
zástupců zřizovatele či samotného vedení obce vyšel článek o podpoře školy zřizovatelem 
s důrazem na pozitivní vnímání školy. Zřizovatel se může opřít nedávnou o zprávu ČŠI, která 
školu hodnotí poměrně pozitivně. Mgr. Podveská dodala, že pokud by zřizovatel školy 
takového počinu nebyl z jakéhokoli důvodu schopen, měly by se objevit v obecním zpravodaji 
alespoň pozitivní ohlasy rodičů žáků školy. Upozornila na to, že jsou neustále vyzdvihovány 
problémy menšinového charakteru, nicméně jsou prezentovány jako názor většiny, což 
negativně ovlivňuje vnímání školy v očích veřejnosti.  
 
 
7. Během měsíce února bude provedena obhlídka prostor a návrh na možná řešení. Mgr. 
Augste byly opět připomenuty zřizovatelem slíbené opravy a revize zahradních prvků (viz. 
předchozí zápisy ŠR). Ředitel školy uvedl, že má na jaro 2023 domluvenou revizi, přičemž revize 
se bude týkat zahradních prvků ve stávajícím stavu. Mgr. Holý uvedl, že zřizovatel se bude řídit 
zprávou revizního technika a bude následně postupovat ve spolupráci se školou.  
Podle slov Mgr. Holého by se v březnu 2023 mělo rozhodnout o dotaci na plánovanou 
přístavbu budovy mateřské školy. Zástupci zřizovatele budou ředitele školy obratem 
informovat a proběhne diskuse o nutných opravách a úpravách budovy základní a mateřské 
školy, na které již bylo upozorňováno v minulosti).  
 
8. Výstava projektů  žáků na úřadě byla výborně načasována. Dobrý ohlas u občanů. Mgr. Holý 
a Mgr. Podveská budou na těchto aktivitách nadále spolupracovat a vytipovávat místa a 



 
termíny ke zveřejnění dalších prací. Jednou z možností je venkovní informační vitrína před 
budovou obecního úřadu.  
 
9. Mgr. Podveská seznámila členy ŠR s nápadem na vytvoření relaxačních koutků ve třídách, 
jenž by využívali žáci mimo samotnou výuku (družina, přestávky). Po krátké diskusi ohledně 
vybavení koutků byla Mgr. Podveská pověřena vypracování finanční rozvahy s průzkumem 
trhu, který zašle Mgr. Holému. Ten bude jednat s vedením obce o možnosti nákupu těchto 
prvků. 
 
10. Ing. Jurajda uvedl, že v minulosti byla škola na veřejných zasedání zastupitelstva obce 
pozitivně hodnocena, což je uvedeno i v zápisech z konkrétních zasedání. Dále vyzdvihl práci 
Mgr. Augste, při řešení možných konfliktů mezi žáky. 
Mgr. Holý vznesl dotaz ohledně možnosti návratu ke spoluúčasti školky na masopustním 
průvodu obcí. Záležitost bude projednána s učitelkami mateřské školy a za tímto účelem 
budou přizvány na srpnové zasedání ŠR. 
 
11.Schůze ŠR byla v 19:00 ukončena 
       
 
 
Zapsal: Mgr. Tomáš Holý 
 
 
 
 
 
_________________________    _________________________ 
Mgr. Tomáš Holý                   


